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 نقد جشنواره موسیقی 
در »گفتمان ضرب اصول«

نوع اندیشه محفلی به یک تفکر رایج در 
گفتمان هنری کشور تبدیل شده است

پنجمین نشســت از سلســله  نشست های 
»گفتمان ضرب اصول« با موضوع نقد و بررســی 
جشنواره موسیقی فجر با حضور کیوان ساکت، 
هوشنگ کامکار، مانی جعفرزاده، رضا مهدوی و 

امیرعباس ستایشگر برگزار شد.
رضا مهدوی، منتقد موســیقی در بخشــی 
از این جلســه گفت: امروز 30 ســال از برگزاری 
نخستین دوره جشنواره موسیقی گذشته و ما باید 
جنبه های مختلف آن را بررسی کنیم. جشنواره 
موسیقی فجر از  سال 1364 برگزار شده که اتفاقا 
در این سال ها بزرگان موسیقی کشور هم در آن 
حضور داشته اند. سوالات زیادی درباره این دوره از 
جشنواره قابل طرح است؛ سوال هایی مانند این که 
آیا معاونت هنری چنین ریسکی را خواهد کرد و  
سال بعد نیز همه اختیارات را به یک نفر خواهد 
ســپرد یا خیر؟ اما نکته ای که به جرأت می توان 
گفت، این است که جشنواره موسیقی فجر برای 
هیچ یک از مدیران پشت  میز نشین نیست؛ بلکه 
به اهالی موسیقی متعلق است و همه خانواده هاي 

موسیقی حق دارند که در آن شرکت کنند.
او افزود: در ایام برگزاری این جشنواره و دوران 
پس از آن، در برخی محافل گفته شد که جشنواره 
موســیقی فجر درواقع یک میهمانی خانوادگی 
بزرگ است و طیف گسترده ای از جوانان کشور 
که باید در جشنواره حضور پیدا می کردند، غایب 
بودند. از سوی دیگر، جامعه ما همچنان نقدپذیر 
نیســت؛ ما حرف از اتاق شیشه ای می زنیم و سر 

بزنگاه پاسخگو نیستیم.
امیرعباس ستایشــگر، منتقد نیز با اشاره به 
انتخاب حســن ریاحی به عنوان دبیر جشنواره 
موســیقی فجر گفت: در اختتامیه دوره سی ام 
جشــنواره، آقای ریاحی به عنوان دبیر دوره بعد 
معرفی شد و این یک روال همیشگی بوده است؛ 
اما شش ماه پس از این اتفاق، معاونت امور هنری 
وزارت ارشــاد به ناگاه حکم آقــای نوربخش را 
به عنوان مدیر جشنواره زد. جشنواره ای که دبیر 
داشته، چطور برایش مدیر انتخاب می شود؟ ضمن 
این که در تمام ادوار گذشته جشنواره، مدیرکل 
دفتر موسیقی ریاست جشنواره را برعهده داشته 

است.
مانی  جعفرزاده، منتقد  نیز در این نشست گفت: 
نوع اندیشه محفلی و دورهمی اصولا به یک تفکر 
رایج در گفتمان هنری و سیاســی کشور تبدیل 
شــده اســت. این اتفاق را می توان به وضوح در 
داوری جشنواره و نتایج آن دید. نخستین سوالی 
که در این زمینه مطرح می شــود این اســت که 
اصولا داوری کردن در جشــنواره های معتبر بر 
چه مبنایی است؟ جشنواره ها معمولا در قسمت 
اجراها داوری می شوند و نه آلبوم های موسیقی که 
معمولا هم تعداد داوران فستیوال ها فرد است و 
از عدد 9 هم تجاوز نمی کند؛ البته جایزه دادن به 
آلبوم ها در طول یک ســال فی نفسه اتفاق خوبی 
است؛ اما ما باید سازوکار داوری را ابتدا مشخص 
کنیم، این که آیا قصد داریم به ســبک و ســیاق 
داوران آثار را قضاوت کنیم یا می خواهیم به شکل 

آکادمیک و علمی آنها را بررسی کنیم؟
جعفرزاده با اشــاره به بازه زمانی انتخاب شده 
برای بررســی آثار گفت: آلبوم برگزیده این دوره 
در بازه زمانی دو  ســال گذشته منتشر شده بود 
و این  ســوال برانگیز اســت؛ اما آقای نوربخش 
طی مصاحبه ای در این باره توضیــح داد که اگر 
می خواستیم بازه زمانی یک ساله را انتخاب کنیم، 
آثار بــرای داوری به حدنصاب نمی رســید. این 
استدلال برای شخص من قابل پذیرش نیست؛ 
چون می توان آثار کمتری را بررسی کرد. اتفاقا در 
همه جشنواره ها سازوکار داوری به گونه ای تبیین 
می شود که آثار کمتری در مرحله نهایی پذیرفته 

شوند تا داوری ها بهتر انجام شود.
ستایشگر نیز در این نشست گفت: اعلام شد که 
شجاعت حسین خان به خاطر مشکلات مربوط به 
ویزا نمی تواند به ایران بیاید. وقتی ما حضور یک 
هنرمند بین المللی را رســانه ای می کنیم و از نام 
او به شکل های مختلف برای تبلیغات جشنواره 
استفاده می کنیم، یعنی ویزای هنرمند آماده بوده، 
هتلش رزرو شده و تمام شرایط برای حضور او در 

کشور فراهم شده است. 
درباره اجرای کاوه یغمایــی نیز باید گفت که 
گروه های حاضــر در جشــنواره مدت ها قبل از 
برگزاری این رویداد به حراســت معاونت هنری 
ارجاع داده می شــوند و شــرایط حضور آنها در 
جشنواره به طور کامل بررسی می شــود. با این 
شرایط چطور 48 ســاعت قبل از یک اجرا با لغو 

روبه رو می شویم؟!
ستایشگر تصریح کرد: چرا ما شفاف نیستیم؛ 
چــرا اعلام نمی کنیــم که ســهراب پورناظری 
برای حضور در جشــنواره چقدر گرفته اســت؟ 
من به عنوان کسی که ســه دوره مسئول بخش 
»نسلی دیگر« جشنواره موســیقی فجر بوده ام، 
این را می گویم که دســتمزد تمــام افراد حاضر 
در این بخش طی این ســه  سال برابر با دستمزد 
آقای پورناظری در این دوره نیســت! در مجموع 
69 گروه در جشنواره اجرا داشتند، در این میان 
18 گروه به خانه موســیقی وابســته بودند، 27 
گروه در دوره های قبل اجــرا کردند، 15 گروه در 
بخش بین الملل حضور داشتند و 9 گروه جدید 
هم امسال در جشنواره اجرا کردند. بر این اساس 
می توان گفت که ما کار ویژه ای انجام نداده و فقط 
جریان هایی مثل بخش رقابتی و نســلی دیگر را 

حذف کرده ایم.

چهرهخبر
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دریچه  تازه ترین آلبوم 
غلامعلی پورعطایی منتشر می شود

خالق هری پاتر از هوادارانش 
عذرخواهی کرد

 صابر ابر مادربزرگ ها
را دعوت کرد

تازه ترین آلبوم استاد غلامعلی پورعطایی نوازنده 
و خواننده فقید موسیقی خراسان بعد از پایان ماه 
مبارک رمضان در بازار موسیقی منتشر می شود. 
نیما جوان مدیر مرکز پخش و نشر جوان در اینباره 
به مهر گفت: زنده یاد غلامعلی پورعطایی در ماه های 
آخر زندگی پربار خود تجربه ای را با گروه کوبه ای 
»رادهــا« با همراهــی مرتضی و مجیــد یگانه راد 
داشت که نخستین خروجی این معاشرت هنری 
در قالب آلبوم »آن دگر« چندی پیــش روانه بازار 
موسیقی شد و حالا در ادامه این تجربه موسیقایی 
تصمیم گرفته شده که بخش دیگری از این فعالیت 
مشترک در قالب آلبوم دیگری روانه بازار موسیقی 
شود. او افزود: این آلبوم نگاهی متفاوت و جذاب به 
نغمات موسیقایی منطقه تربت جام دارد که استاد 
پورعطایی با نوای دلنشــین و ســحرانگیز خود با 

برادران راد آن را تولید کردند.

جی.کی رولینگ نویسنده مجموعه داستان های 
هری پاتر به خاطر حذف ریمــوس لوپین یکی از 
شــخصیت های محبوب این داســتان در قصه از 
مخاطبان و هوادارانش عذرخواهی کرد. به گزارش 
مهر، او در صفحه شخصی اش نوشت: روند داستان 
مرا به ســمتی برد که مجبور بــه حذف ریموس 
لوپین شــدم، البته واقعیت این اســت که از قبل 
برنامه ای برای حذف کردن او از داســتان نداشتم 
و این ماجرا کاملا اتفاقی اجرا شــده اســت. پیش 
از این نیز این اتفاق بر سر برخی از شخصیت های 
داستان هری پاتر افتاده بود. جی.کی رولینگ قبلا 
گفته بود که تصمیــم دارد رون ویزلی و آرتور را در 
آخرین نبرد تن به تن از قصه حذف کند. درحقیقت 
او می خواست با مرگ این دو کاراکتر ماجرایی دیگر 
را دنبال کند اما در بزنگاه پیشرفت داستان نتوانست 

این نقشه را اجرایی کند.

صابــر ابر که بــه تازگــی به عنــوان یکی از 
برگزیدگان شــب بازیگران تئاتر جایزه گرفته 
است، تصمیم دارد یک پروژه فرهنگی- هنری 
را با حضور مادربزرگ ها شکل بدهد. این بازیگر 
فراخوان خــود را در صفحه شــخصی اش در 
اینســتاگرام اعلام و از همان جا از همه نوه ها و 
فرزندان دعوت کرد تا عکــس مادربزرگ های 
خود را برایش بفرســتند تا در اجرای این پروژه 
با او همراه شــوند. ابر که نمی خواهد این پروژه 
فقط محدود به مادربزرگ های تهرانی باشــد، 
برای انجام آن به نقاط مختلف سفر می کند تا از 

نزدیک مادربزرگ های مناطق گوناگون را ببیند.
بعــد از این که ایــن فراخــوان را در صفحه 
شخصی اش منتشــر کرد، تعداد زیادی عکس 
رسید و او تا پایان اردیبهشت ماه همچنان منتظر 

رسیدن عکس های جدید است.

رشاد اســتریک بازیگر بوســنایی و هنرپیشه 
فیلم های »نیوکاســل« و »تپه ها چشــم دارند« که 
به تازگی در سریال های ترکی نیز بازی کرده است، 
برای ساختن نخســتین فیلم بلند خود به عنوان 
کارگردان آماده می شــود.او برای فیلم خود که در 
مورد سرگذشت یک خانواده ای بوسنایی در موقع 
جنگ جهانی دوم، زمان کمونیسم و هنگام جنگ 
بوسنی است، دنبال بازیگر مناســب می گردد. به 
گزارش مهر، استرک درباره فیلمش که با اقتباس 
از کتاب »پدر، روزی باز خواهم گشت« نوشته ادین 
کرهیج، نویسنده بوسنا یی ساخته می شود، گفت: 
پس از 15 سال فعالیت هنری قصد دارم کارگردانی را 
هم تجربه کنم. استریک با بیان این که فیلمبرداری را 
در ماه آگوست آغاز خواهد کرد، تصریح کرد: در این 
فیلم بازیگرانی از کشورهای کرواسی، صربستان، 

آلمان، اتریش و بریتانیا نیز بازیگرانی حضور دارند.

 هنرپیشه بوسنایی درباره 
جنگ جهانی دوم فیلم می سازد

 شــهروند| روز گذشــته همزمان با افتتاحیه 
بیست ونهمین نمایشــگاه بین المللی کتاب، علی 
جنتی، وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در سخنان خود 
مطالبی را عنوان کرد که در صدر اخبار این روزهای 
کتاب و نمایشگاه قرار گرفته است. علی جنتی، وزیر 
فرهنگ و ارشــاد اســلامی صبح دیروز سه شنبه، 
14 اردیبهشــت در آیین افتتاحیه بیست ونهمین 
نمایشگاه بین المللی کتاب تهران که در محل »شهر 
آفتاب« برگزار شد، این نمایشگاه را بزرگترین بنیاد 
فرهنگی کشور عنوان و ابراز امیدواری کرد: »امسال 
هم پربارتر از همیشه، ارزش های ماندگاری از خود 
به جای بگذارد.« این سخنرانی درحالی ایراد شد که 
همچنان انتقادها از محل جدید نمایشگاه ادامه دارد. 
غرفه ها به شکل کامل مستقر نشده اند و امکانات و 
شرایط خبر از نمایشگاهی نمی دهد که بتواند نظر 
بازدیدکنندگان را تمــام و کمال جلب کند. جنتی 
در ســخنرانی خود البته اذعان کرد: »انتقال محل 
نمایشــگاه از مصلی به شهر آفتاب به لحاظ اجرایی 
کار بسیار دشواری بود که خوشــبختانه با اهتمام 
شهردار تهران و همکاران ایشان و همچنین همراهی 
همکاران ما در وزارت فرهنگ و ارشــاد اســلامی 
به سرانجام رسید.« او با اشــاره به قولی که شهردار 
تهران در اختتامیه نمایشگاه قبلی کتاب تهران برای 
مهیاسازی مکانی مناسب جهت برگزاری نمایشگاه 
کتاب تهران به او داده بود، گفت: »آقای قالیباف الان 
به عهدشــان وفا کرده اند، البته هر کار نو و تازه ای 
ایرادهایی هم به همراه خواهد داشت که امیدواریم با 

همکاری همدیگر آنها را برطرف کنیم.«
درِ نمایشگاه کتاب به روی هر کتابی باز نیست

آنچه امســال تبدیل به یکی از حساســیت های 
نمایشــگاه شــده و هیچ بعید نیســت تحت تاثیر 
فشــارهای وارد بر دولت در موضوع برجام باشــد، 
عرضه کتاب های خارجی است. جنتی درباره نظارت 
بر این عرضه گفت: »به هیچ وجه این گونه نیســت 
که کتاب های وارد شــده به کشــور تحت نظارت 
قرار نگیرد و درهای نمایشگاه به روی هر کتابی باز 
باشد. همواره نظارت های چندلایه ای وجود داشته و 
رویکرد وزارت ارشاد هم عرضه کتاب های استاندارد 
و باکیفیت و علمی است.« جنتی با تاکید بر این که در 
طول سالیان گذشته کلیدی ترین بخش نمایشگاه 
کتاب تهران بخش بین الملل آن بوده است، گفت: 
»عرضه کتاب های خارجی در نمایشگاه کتاب تهران 
ضرورت دارد و حمایت از این بخش ضروری است. 
اساسا جایگاه نمایشگاه کتاب تهران تا اندازه زیادی 
مرهون بخش بین الملل آن اســت.« اهمیت ماجرا 
زمانی مشخص می شود که کشــور روسیه امسال 
میهمان ویژه نمایشگاه کتاب تهران است. همچنین 
علی جنتی ایتالیا را میهمان نمایشگاه بعدی معرفی 

کرد. 
فروش لوازم آرایش 15برابر کتاب است

درحالی که سیدعباس صالحی، رئیس نمایشگاه 
کتاب دو روز پیش گفته بود شــهر آفتاب 10 سال 

رایگان در اختیار این نمایشگاه قرار خواهد گرفت، 
محمدباقر قالیباف این زمان را حداقل 5 سال اعلام 
کرد. به گزارش مهر، محمدباقر قالیباف شــهردار 
تهران در آیین افتتاحیه بیســت ونهمین نمایشگاه 
بین المللی کتــاب تهران که صبح سه شــنبه 14 
اردیبهشت در محل شهر آفتاب برگزار شد با اشاره 
به همزمانی افتتاح این نمایشگاه و گشایش رسمی 
مجموعه نمایشگاهی شــهر آفتاب در جنوبی ترین 
نقطه پایتخت گفت: »برای من افتخار بزرگی است 
که یک مجموعه بزرگ اقتصادی را با یک کار بزرگ 
فرهنگی شروع کرده ایم. بدون شک نقش فرهنگ 
و به خصوص کتاب به عنوان مهم ترین ابزار و عنصر 
در تمدن سازی، نقش پررنگی است.« شهردار تهران 
یکی از راهبردهای اصلی نظام اسلامی را توجه ویژه 
به بحث کتاب و کتابخوانی عنوان کرد و با اذعان به 
این که آن گونه که باید و شــاید به این مقوله بعد از 
انقلاب اسلامی پرداخته نشده است، ایجاد و تجهیز 
مکانی آبرومند و مدرن برای برپایی نمایشگاه کتاب 
تهران را از ضروریات خواند. قالیباف همچنین گفت: 
»یادم می آید پارسال و در اختتامیه نمایشگاه کتاب 
تهران به این نکته اشــاره کردم که ممکن است ما 
در قبال مقوله فرهنگ در شــهری مثل تهران، به 
جهت قانونی چندان مســئولیتی نداشــته باشیم 
اما با توجه به اهمیت این مســأله هر کجا هستیم، 
تک تک ما نسبت به آن مسئولیت داریم.« او ضمن 
اشــاره به کمبود تعداد کتابفروشــی خاطرنشان 
کرد: »نمی شود در شــهری زندگی کنیم که تعداد 
مغازه های فــروش لوازم آرایشــی 8 هزار باشــد، 
 درحالی که تعداد کتابفروشی های آن 1200 واحد.

نمی شود در شــهری زندگی کنیم که درآمد لوازم 
آرایش فروشی های آن 15 هزار  میلیارد تومان باشد 
و درآمد کتابفروشی ها  هزار  میلیارد تومان. متاسفانه 
میانگین تیــراژ کتاب های ما الان بــه حدود 500 
نسخه رسیده و این در شــرایطی است که در دنیا و 
با وجود رشــد فناوری های دیجیتال و اســتفاده از 
کتاب های دیجیتال، گرایش به کتاب های کاغذی 
نه تنها کاهش نداشــته بلکه رشد هم داشته است.« 
قالیباف اضافه کرد: »بر همین اســاس شــهرداری 
تهران خودش را موظف دانسته و در طول دوره های 
گذشته هم اقدامات اساسی را برای رفع این معضل 
انجام داده است؛ درحال حاضر ما 300 کتابخانه در 
بوستان ها و نقاط تفریحی شهر داریم و علاوه بر آن 
هر ساله نمایشگاه یاد یار مهربان را برگزار می کنیم 
که تجهیز همه کتابخانه هــای مدارس و حوزه های 
علمیه و دانشگاه ها را بر عهده دارد.« شهردار تهران 
همچنین با اشــاره به پروژه دیگر درحال ســاخت 
مجموعه تحت مدیریتش در حوزه فرهنگ گفت: 
»باغ کتاب با 65 هزار مترمربع مساحت اگر نگوییم 
یکی از مجموعه هــای بی نظیر در دنیــا اما جزو 5 
مجموعه فروشگاهی بزرگ کتاب در دنیاست که در 
آینده نزدیک به بهره برداری می رسد. خوشبختانه 
شورای شــهر هم برای ساخت این مجموعه کمک 
شــایانی کرد و بیش از  هزار  میلیــارد تومان برای 
ساخت این مجموعه اختصاص یافته و هزینه شده 
است.« به گفته شهردار تهران، مجموعه نمایشگاهی 
شــهر آفتاب هم که عملیات اجرایی آن  ســال 93 
شروع شــد بیش از 270 هکتار وســعت دارد و در 
میان مجموعه های نمایشگاهی جنوب غرب آسیا 

بی نظیر است که براساس تصمیم شورای شهر برای 
انتقال مکان نمایشــگاه به خارج از شهر اما نزدیک 
شهر، کار احداث آن آغاز شــد و برای گسترش آن 
هم پیش بینی های لازم صورت گرفته است. قالیباف 
با بیان این که ریل مترو منتهی به شــهر آفتاب هم 
روز گذشته افتتاح شده است، گفت: این ایستگاه با 
25 هزار مترمربع مساحت بزرگترین ایستگاه مترو 
در تهران اســت و کار جابه جایی بازدیدکنندگان 
از نمایشــگاه را می تواند به خوبی انجــام دهد.« او 
ادامه داد: »با توجــه به این که بیــش از 50 درصد 
مراجعه کنندگان به نمایشگاه کتاب از شهرستان ها 
می آیند، شهر آفتاب گزینه مطلوبی برای نمایشگاه 
کتاب تهران اســت.« قالیباف همچنین با قدردانی 
از شورای شــهر تهران که اواخر  سال گذشته و پس 
از موافقت وزارت ارشــاد با انتقال نمایشگاه کتاب 
از مصلی به شــهر آفتاب 180 میلیارد تومان برای 
تجهیز و آماده سازی شــهر آفتاب اختصاص داده 
بود از همه پرسنل دست اندرکار و مهندسان مشاور 

سازنده شهر آفتاب قدردانی کرد. 
شهردار تهران در بخش پایانی سخنانش با اشاره 
به تفاهمنامه ای که برای واگذاری شــهر آفتاب به 
محل نمایشگاه کتاب بین شهرداری تهران و وزارت 
ارشاد و ناشران منعقد خواهد شد، گفت: »براساس 
این تفاهمنامه حداقل 5 سال شــهر آفتاب رایگان 
در اختیار نمایشگاه کتاب قرار می گیرد البته آقای 
جنتی و دوستان وزارت ارشــاد انتظارشان بیشتر 
از این مدت اســت امــا امیدواریم بــا امضای این 
تفاهمنامه که در مدت 10 روز آتی انجام خواهد شد، 

به توافقات خوبی در این باره برسیم.«

در بیست ونهمین نمایشگاه بین المللی کتاب مطرح شد 

لوازم آرایش 15 برابر کتاب می فروشد
 محمدباقر قالیباف: نمی شود در شهری زندگی کنیم که تعداد مغازه های لوازم آرایشی ۸ هزار و تعداد کتابفروشی ها 1۲۰۰ واحد باشد

دبیر علمی اداره  کتاب وزارت ارشاد گفت: نمی شود از ابزار کار شناسی 
ممیزی اســتفاده کرده و در آثار دیگران دســت بــرد و آن ها را تغییر 
داد تــا مطالب به صورت آنچــه می خواهند دربیاید. حجت الاســلام 
غلامحســین هادویان )دبیر علمی اداره کتاب( در گفــت و گو با ایلنا 
عنوان کرد: »ما هیچ نویســنده و اثری نداریم که بگوییم چاپ و انتشار 
آن  در کشور ممنوع اســت. در حوزه ترجمه حتی اگر کتابی تحقیقی 
و تخصصی هست که بنا به دلایلی مشکل دار است؛ مثلا مطالبی دارد 
که با اعتقادات ما ناسازگار است، با راهکارهایی می تواند مجوز بگیرد. 

براساس یک اصل اخلاقی و علمی، ما باید در ترجمه امانت دار باشیم، 
لذا نمی توان متن اثــر را تغییر داد اما می توان از مترجم خواســت در 
مقدمه کتاب درباره پیشینهٔ  و تفکرات و اندیشه های نویسنده توضیح 
دهد و بیان کند که تفکرات او تا چه اندازه مورد قبول یا مورد نقد است یا 
در مواقع ضروری پاورقی توضیحی درج کند.« او درباره نویسندگانی که 
اعتقادات شان با مبانی انقلابی متضاد است، تأکید کرد که این اعتقادات 
هم می تواند ارزشمند و هم قابل استناد باشد و گفت: »شاید نویسنده ای 
باشد که تفکرات و اعتقادات او با مبانی انقلاب اسلامی اختلافاتی داشته 

یا حتی متضاد باشد اما بالاخره گاهی اثری از نظر تخصصی و دانشگاهی 
ارزشمند و قابل استناد اســت. ما به ترجمه این کتاب مجوز می دهیم 
اما در مقدمه باید خاســتگاه سیاسی و اجتماعی نویسنده و نظریات او 
ذکر شــود... در این میان اثری که تاریخ و حتی شخصیت های دینی و 
فرهنگی ما را با نگاه مارکسیستی بررسی و تحلیل کرده است. چنین 
کتابی با اینکه به نوعی بیانگر تفکرات مارکسیستی است اما با توجه به 
وجود پاسخ های فراوان به تفکرات مادی و به تاریخ پیوستن مارکسیسم 

و مقدمه ای که بر آن نوشته خواهد شد؛ می تواند چاپ شود.«

توضیح دبیر علمی اداره کتاب درباره شیوه  ممیزی کتاب های علوم انسانی 

کتاب های مارکسیستی  و حتی مخالف هم حق چاپ دارند...

آژانس پناهندگان ســازمان ملل نام »کیت 
بلانشــت« بازیگر مطرح  هالیوودی را به عنوان 
سفیر حسن نیت به فهرست خود اضافه کرد تا 
از این طریق آگاهی نســبت به وضع اسفناک 
پناهندگان و این بحران جهانی را افزایش دهد.

بهنوش بختیاری از پیوســتن خود به گروه 
موسیقی بانوان »پلاریس« خبر داد.

محمدخلیل کســایی - نوازنده نی- و فرزند 
حسن کســایی نوازنده چیره دســت نی 14 
اردیبهشت ماه بر اثر حمله قلبی در بیمارستانی 
در شــهر اصفهان از دنیا رفت. مراسم تشییع 
پیکر این هنرمند 15 اردیبهشــت ماه در شهر 

اصفهان برگزار خواهد شد.

حدود 40 کتــاب از آثار بهــرام بیضایی در 
نمایشگاه کتاب تهران عرضه می شود.

»رابــرت دنیــرو« بازیگر نامــدار  هالیوودی 
برای نمایش ویژه جدیدترین نقش آفرینی اش 
درفیلم »دست های سنگی« به جشنواره فیلم 

کن 2016 می رود.

فیلم »100 سال- فیلمی که هرگز نخواهید 
دید« به کارگردانی »رابــرت رودریگوئز« برای 
نمایش در  ســال 2115 برنامه ریزی شــده و 
تا آن زمــان هیچ کس از محتــوای آن باخبر 
نخواهد شــد. برای این که تا 18 نوامبر  ســال 
2115 که موعد مقرر اکران این فیلم اســت، 
هیچ کس از محتوای آن باخبر نشود، این فیلم 
در صندوقچه ای ویژه نگهداری می شــود که با 
تمام شدن دوره 100ساله به صورت اتوماتیک 

باز می شود.

ســیروس الوند، محمود کلاری، غوغا بیات، 
رویا نونهالــی و دکتر شــهاب الدین عادل آثار 
رسیده به دومین مســابقه عکاسان سینمای 

ایران را داوری می کنند.

»کوئنتیــن تارانتیــو« کارگــردان و »ریتو 
مورنــو« بازیگر  هالیوودی به پــاس نقش قابل 
ملاحظــه درعرصه صنعت ســینما، دکترای 
افتخاری موسســه فیلــم آمریــکا را روز 15 
ژوئن طی مراســمی در سالن سینمای چینی 

»تی سی ال« در  هالیوود دریافت می کنند.

کتاب »سینمای عباس کیارستمی« نوشته 
روبرت صافاریان منتشر شــده و در نمایشگاه 

کتاب تهران عرضه می شود.

آثار گونتر اوکر )هنرمنــد آلمانی( با عنوان 
»کرنش به حافظ« کــه با الهــام و تحت تاثیر 
غزلیات حافظ خلق شده است، پس از رونمایی 
درحافظیه شــیراز و برگزاری نمایشــگاه در 
نگارخانــه »تار و پود« مرکز اســناد و کتابخانه 
ملی فارس در شــیراز، 18 اردیبهشــت ماه در 
موزه امام علی)ع( در تهران به  نمایش گذاشته 

می شود.

درهفته ای که گذشــت، کمپانــی دیزنی با 
»کتاب جنگل« به صدرنشــینی خــود ادامه 
داد و درعین  حال بــا فیلم جدیدش، »کاپیتان 

آمریکا« رقیب خودش شد.

فــروش بلیــت اینترنتــی آثــار حاضر در 
نوزدهمیــن جشــنواره بین المللــی تئاتــر 
دانشــگاهی 11روز مانده به افتتاح رســمی 
جشنواره آغاز شد. بهای بلیت  نمایش های این 
دوره درمقایســه با دوره های گذشته افزایش 
نداشــته و در بخــش صحنــه ای، میهمان و 
مدرســان 7 هزارتومان و برای تماشــای آثار 
بخش بین الملل 12 هزارتومان تعیین شــده 

است.

فرید کشــن فلاح گریمور پیشکسوت تئاتر 
و سینما سه شــنبه 14 اردیبهشت ماه دار فانی 
را وداع گفت. فرید کشــن فلاح متولد 1339 
کرمانشاه و گریمور پیشکسوت تئاتر و سینما 
بود که ســال ها با حوزه هنری فعالیت مستمر 

داشت.

270 عنوان کتاب درحاشــیه کنگره 8000 
شهید اســتان گیلان با حضور سردار سرلشکر 

سلیمانی و آیت الله نوری همدانی رونمایی شد.

ایرج نعیمایی دبیر نهمین جشنواره موسیقی 
نواحی و مناطــق ایران به  مناســبت آغاز این 

رویداد موسیقایی، پیامی را منتشر کرد.

اخبار كوتاه
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